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Algemene beschouwingen 9 juli 2020. 

Voorzitter, 

Ik wil graag het college en het ambtelijk apparaat bedanken voor hun werk in deze bijzondere tijd. Er 

wordt veel van iedereen gevraagd, qua tijd en inzet, ook aan de gemeenteraadsleden. We hebben 

allemaal te maken met de verbouwing van het gemeentehuis. Maar voor er een huis van de 

samenleving staat, zullen we nog even geduld moeten hebben met de beperkingen die daar bij 

horen. Je zult als ambtenaar maar steeds een andere werkplek hebben, en ook de burgers die 

geïnteresseerd zijn in een gemeenteraadsvergadering  of commissievergadering, die daar de moeite 

voor nemen en dan vervolgens weinig kunnen volgen, omdat het geluid bijvoorbeeld uitvalt. We 

hopen dat deze problemen uit de wereld zijn en blijven. We hopen op begrip als ambtenaren wat 

moeilijker bereikbaar zijn. We beseffen ook dat de huidige situatie het lastig maakt om voortvarend 

alle werkzaamheden ter hand te nemen. We willen tenslotte ook de medewerkers van Landvast 

bedanken die zich ware gastvrouwen of heren betonen. 

We hebben net de jaarrekening 2018 vastgesteld, met daarin een voordelig saldo van 1.293.000 

euro. Iets om dankbaar voor te zijn. Dank ook voor het solide financieel beleid. 

Voor ons ligt de perspectief nota 2020 met een heel ander geluid. Wij, Alblasserdam, en bijna alle 

gemeenten zitten in zwaar weer door de stijgende kosten in het Sociaal Domein. Daar moeten we 

wat mee, zonder ingrijpen hebben we een structureel tekort van ongeveer 2 miljoen per jaar . 

De ChristenUnie ziet de zorgplicht voor ouderen, zwakkeren en behoeftigen niet alleen als taak voor 

de overheid, maar ziet het ook als een opdracht uit de Bijbel, waar wij ons door willen laten leiden. 

Bij het lezen van het Bijbelboek Spreuken, hftst 21, dat zijn de spreuken van koning Salomo, een zeer 

wijs man, kwam ik de volgende tekst tegen. 

 " Een mens kiest in zijn eigen ogen altijd de rechte weg, de heer toetst wat hem innerlijk beweegt. 

De heer heeft liever datje eerlijk en rechtvaardig handelt dan datje een offer brengt. 

" De plannen van een vlijtig mens strekken hem tot voordeel, wie overijld te werk gaat, zal gebrek 

lijden. 

Wie zijn oren sluit voor het gejammer van de arme zal ooit zelf om hulp schreeuwen, en geen 

antwoord krijgen. 

Hoe actueel zijn deze woorden nog steeds. Laten we aan de slag gaan met het financiële vraagstuk 

over het Sociaal Domein, maar niet als een kip zonder kop allerlei zaken gaan schrappen zonder over 

de gevolgen na te denken of willen denken en dat alles met de juiste motieven. 

 

 

We zijn dan ook blij dat er een omdenknotitie ligt met plannen om op een verantwoorde manier in te 

grijpen in de jeugdzorg. Aan de voorkant ingrijpen werpt nu nog steeds niet zijn vruchten af. We 

hebben nu 5 jaren geploeterd om de organisatie op het Sociaal domein te ontwikkelen tot een 

organisatie die op haar taak is berekend, en dat is niet gelukt. Wat is de oorzaak? Gaat het nu wel 

werken met de omdenknotitie, hebben we er vertrouwen in? Maar nu moet er gekort worden in een 

tijd van grote welvaart en een bloeiende economie en de mensen die het meest kwetsbaar zijn 

dreigen de dupe te worden. 
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We willen hier wel enkele dingen over zeggen. Als CU onderschrijven wij de gedachte dat de 

zorgplicht moet worden ingekaderd. In de omdenknotitie wordt gezegd dat diverse zaken vanuit de 

jeugdzorgpot van gemeenten worden betaald, die daar niet thuishoren, zoals oppasgrootouders en 

huiswerkklassen. 

 Is dit echt zo, of wordt hier overdreven? Dat steekt toch wel af tegen de vele mantelzorgers 

in Alblasserdam, die vele uren onbetaalde zorg verlenen en soms zelfs niet op vakantie 

durven te gaan, ondanks de respijtzorg. 

Minder keuze vrijheid 

Als CU kunnen wij hier wel achter staan, maar er moet nog wel ruimte zijn voor zorg vanuit de eigen 

identiteit. Meer dan 180 aanbieders is inderdaad te veel. 

Hulp is zo licht als mogelijk en zo zwaar als nodig en tijdig gerealiseerd. Moet van begin tot einden 

gemonitord worden. 

 Betekent dit dat we er echt alles aan doen om wachtlijsten te voorkomen? 

Huisartsen via jeugdteam 

De huisarts is in de wet genoemd en kan daarmee verwijzen naar gespecialiseerde jeugdhulp. 

 Hoe kunnen we zorgen dat huisartsen mee willen werken en gebruik gaan maken van de 

Kinderpsycholoog en zo doorverwijzing naar de GGZ voorkomt? 

Normaliseren 

Een van de belangrijkste doelen van de jeugdwet is normaliseren. Dit betekent concreet dat kinderen 

zo normaal mogelijk opgroeien. De tendens in de maatschappij is echter dat ouders opvoeding als 

lastig ervaren, er hoge eisen aan kinderen en ouders worden gesteld en dat iedereen perfect en 

volmaakt gelukkig moet opgroeien. Ook het onderscheid tussen opgroeiproblemen en echte 

problemen wordt nog lastig genomen, wat soms zorgt voor een onterecht beroep op jeugdhulp. 

Als CU staan we helemaal achter het hoofdstuk normaliseren. Het Centrum voor Jeugd en Gezin 

(CJG) is er voor alle vragen over opgroeien en opvoeden. We vragen ons wel af of dit bij iedereen 

bekend is en volgens de medewerkers van het CJG is er zeker schroom om contact met hen op te 

nemen. 

Er is gebleken dat bijna driekwart van de kinderen die bij de POH-GGZ komen, te maken hebben met 

problemen in de gezinssituatie waar hun problemen het gevolg van zijn (bijvoorbeeld echtscheidings 

situaties). Als CU maken wij ons daar grote zorgen om. MOTIE 

Afbouwen van het aantal uithuisplaatsingen en per kind kijken naar alternatieven. 

 Kan de wethouder dit wat verduidelijken. Dit lijkt mij toch een grote uitdaging met veel 

valkuilen. We willen toch geen gezinsdrama’s zoals we helaas regelmatig in de krant lezen 

met slachtoffers, soms zelfs doden, die we anders misschien hadden kunnen voorkomen? 

 

De jeugdzorg is niet de enige speler in het sociaal domein die grote tekorten heeft. 

Om de begroting in goede banen te leiden worden diverse scenario’s geschetst en allemaal 

scenario’s die we niet willen. Zoals gezegd wordt er de komende jaren een groot tekort verwacht in 



Pagina 3 
 

het sociaal domein en wel van dien mate  dat er  dus zeker wat moet gebeuren. Er moeten 

maatregelingen getroffen worden, die niet fijn zijn. 

Het voelt als een directeur die 5 goede personeelsleden heeft en er 1 naar huis moet sturen, hoewel 
hij dat niet wil. 
 
Hoe heeft het dan zo ver kunnen komen, heeft de gemeente Alblasserdam zitten slapen, had zij er al 
eerder wat aan kunnen doen?  
Nee, dit is zeker niet aan de orde. 
Veel taken zijn van de landelijke overheid naar de plaatselijke overheid gegaan. Het idee hier achter 
is dat men dit w.s. plaatselijk beter kan regelen. En die gedachte lijkt best goed. Waarom is er dan 
toch een tekort? Dit komt zoals we weten doordat de landelijke overheid de gelden niet 1 op 1 
doorsluist naar de plaatselijke overheid, maar hier alvast een korting op heeft toegepast. 
Verder hebben we te maken met vergrijzing, de mensen worden steeds ouder en hebben dus langer 
zorg nodig, wat ook weer meer kosten met zich meebrengt. 
Dit zijn factoren waar je als gemeente of regio geen invloed op hebt. 
Een ander probleem is het maximale vaste abonnementsgeld dat is vastgesteld op 17,50 per maand. 
Was dit eerder inkomensafhankelijk, nu is het voor iedereen gelijk. Wat al was voorspeld door 
specialisten zoals de VNG, is ook uitgekomen, het heeft gezorgd voor een aantrekkende werking. 
Mensen die vroeger zelf huishoudelijke hulp inkochten, doen nu een beroep op de WMO, terwijl niet 
iedereen dat financieel nodig heeft. 
 

Er is een monitor abonnementstarief eigen bijdragen Wmo ingesteld. Als CU zijn we zeer benieuwd 

naar de resultaten, waarvan we de 1e in september kunnen verwachten, maar eigenlijk weten we de 

resultaten al: Er is wel degelijk een toename van het aantal mensen dat gebruik maakt van de WMO 

n.a.v. het vast abonnementstarief. 

 

Met dit in het achterhoofd, kan het toch niet zo zijn dat de landelijke overheid hier de ogen voor 

sluit. Het probleem is echter tijd. Want reactie op deze monitor-actie zal misschien wel 2 jaar duren 

en die tijd hebben we niet, want de tekorten blijven maar stijgen. 

 

Om de kosten onder controle te krijgen en te bezuinigen zijn verder de volgende opties genoemd: 

 

 Taskforce Sociaal Domein 

 Lobby naar het rijk 

 Lokaal: voor het geval er uit de lijnen landelijk en/of regionaal onvoldoende oplossingen 

komen, willen wij het liefste de ambities niet bijstellen, maar wij zijn ook geen voorstander 

van het verhogen van de woonlasten, dus dat moet wel een laatste redmiddel zijn. 

 Voorkoming stijging ozb door verkoop aandelen Eneco, andere gemeenten hebben dit al 

gedaan. Hoe staat het daar mee? 

 

Ook de meicirculaire valt voor Alblasserdam niet verkeerd uit. Al met al veel variabelen die tot een 

positievere draai kunnen leiden, maar zeg ik erbij, wel in de toekomst. 

 

Daarom willen wij als CU graag gaan voor voorbeeld 2 op pagina 17: Eerste jaar volledige tekort 

dekken uit reserves, vanaf 2021 maatregelen richting structureel sluitende begroting vanaf 2023. 

 

Wij kijken vooruit en hopen dat onze oproep tot het nemen van verantwoordelijkheid door het rijk 

zal resulteren in extra geld voor Alblasserdam en ook zaken die nu niet kloppen in het Sociaal Domein 

worden rechtgezet via de omdenknotitie, waarbij wel de zwakkere in de samenleving gespaard blijft. 
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Naar aanleiding van de Burgerbegroting 2019 en samenlevingsagenda zoals deze ook staan op de 

vernieuwde website van de gemeente toch nog kort wat opmerkingen over de diverse sporen, ook 

vanwege de tijd.  

 

Actiever en zorgzamer 

Met de opleiding Kansrijk Alblasserdam krijgen inwoners meer kans op betaald werk. 

Het project is bedoeld voor mensen zonder diploma, mensen die alleen een lage opleiding hebben 

gevolgd of mensen die in hun werk een andere richting willen inslaan. 

• Hoe worden bewoners hier mee bereikt? 

De verbouwing van het gemeentehuis is in volle gang. We zullen nog even geduld moeten hebben 

voor het huis van de samenleving gereed is. 

Route22 is van start gegaan. We hebben vertrouwen in de jeugd. Dat willen we ook graag belonen. 

In de laatste jaarwisseling is er schade ontstaan voor ongeveer 3500 euro. We willen een deal 

voorstellen: Is er aankomend jaar geen schade met oud en nieuw, dan mag de jeugd dit in 

samenspraak met de jongerenraad uitgeven aan voorzieningen voor de jeugd. Kunnen we op steun 

van de overige partijen rekenen? 

 

Buiten beter 

Schoner dorp en verbetering buitenruimte. 

• Hoe zit het met het project breeksteen? Wij zien hier weinig actie in? 

Er staat regelmatig veel onkruid, dat is idd groen, maar vast niet de bedoeling. 

Als het weer mooi weer is, wordt er weer veel gezonnebaad en gezwommen bij de Kortlandse brug. 

Vaak staan er vele fietsen geparkeerd en soms ook op de brug.  

• Als CU hebben we al diverse keren om een officiële fietsparkeerplaats gevraagd. We zien hier 

echter nog geen actie in, hoe zit dat? 

Veiligheid en handhaving. Verhoging van het veiligheidsgevoel is het doel. 

• Hoe kunnen we dit doel bereiken als er minimaal gehandhaafd wordt? 

• Hoe om te gaan met handhaven van drugsgebruik en de toename van dealen in Abd. 

Nu we in zwaar weer zitten is het misschien niet verantwoord om de proef voor extra ophalen 

PMD te starten, naar een centrale container in de wijk brengen is ook een optie, dus communiceren 

met bewoners. We moeten in ieder geval geen Diftar-systeem instellen, dit nodigt uit tot illegaal 

dumpen. 

 

Beter wonen 

Een fijn huis voor starters, doorstromers en senioren. Dat is het doel van Beter wonen. 

We vinden dit heel goed klinken, maar het doel wordt momenteel niet bereikt. We kijken hals 

reikend uit naar het onderzoek naar woonbehoeften van de jeugd. 

Sloop voor nieuwbouw. Alblasserdam is hier faciliterend: de samenleving is aan zet. 

• Komt dit dan wel goed, moeten we hier niet meer in sturen, ook richting Woonkracht 10?  

Energietransitie, ook hier is Alblasserdam faciliterend: de samenleving is aan zet. 

• Is hier niet de gemeente aan zet? Mensen weten echt niet waar ze aan toe zijn. 

• Haven-Zuid, moeten we de ambities bijstellen? Verhoging OZB heeft vast geen gunstig effect 

op verkoop van woningen. 

 

 

Bereikbaarder 
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Opwaardering bushaltes door Provincie Zuid-Holland zodat snellere en comfortabelere Randstad 

lijnen Alblasserdam kunnen aandoen.  

Op de laatst gehouden vervoersavond, bleek dat veel bewoners ontevreden zijn. Met name over 

aansluiting op deze comfortabelere Randstad lijnen. 

• Kunnen we hier nog verbeteringen verwachten? 

• 3e ontsluiting. In de laatste GVVP werd gezegd dat dit aan Molenlanden is en niet aan ons, 

maar wij mogen hen zeker wel wijzen op hun verantwoordelijkheid: wij doen veel voor hen, bij het 

transferium om de problemen bij de molens op te lossen, daar mag best wat voor terugkomen. Hoe 

denkt het college hierover? 

• Wij staan als CU positief tegen het plan voor de fietsverbinding Edisonweg – Molenpad. 

 

 

Ondernemender 

Ontwikkelen visie op detailhandel (Nieuwe Winkelstraat) 

• Zien hier al plannen voor? Of moeten we hier aan de nieuwe locatie van Dirk denken? 

 

Tenslotte: 

We wensen het college en de organisatie veel succes en inspiratie voor de zorg en aandacht voor alle 

Alblasserdammers, en dit alles onder de zegen van onze goede God. 

 

 

 

 

 

 

 


